

**287 (X). Applications and reapplications of non-governmental organizations for consultative status with the Council**

*Resolutions of 3 March 1950*

**A**

*The Economic and Social Council*

Takes note of the report of its Committee on Non-Governmental Organizations<sup>41</sup> and decides that the following organization be placed in category A:<sup>42</sup>

International Confederation of Free Trade Unions.

**B**

*The Economic and Social Council*

Takes note of the reapplication of the Women's International Democratic Federation to be placed in category A consultative status; and

Decides that this organization shall remain in category B.

**C**

*The Economic and Social Council*

Decides that the following organizations be placed in category B:

International Association of Independent Enterprises, Trades and Crafts

International Federation of Newspaper Publishers (Proprietors) and Editors

International Society for the Welfare of Cripples

International Union for the Scientific Study of Population

*Nouvelles équipes internationales*

World Assembly of Youth.

**D**

*The Economic and Social Council,*

Considering that the Council Committee on Non-Governmental Organizations feels unable to make recommendations concerning the following organizations at the present time, either because they have been organized only recently or because further information is desired,

Decides that the applications of the following organizations for consultative status in category B will be reconsidered at the twelfth session of the Council:

Arab Union

*Auxilium Catholicum Internationale*

*Caritas Internationalis*

Engineers Joint Council<sup>43</sup>

Hansard Society

International Conference on Large Electric Systems

International Federation of Free Journalists

International Union of Socialist Youth

Young Christian Workers.<sup>44</sup>

<sup>41</sup> See document E/1643 and Corr.1.

<sup>42</sup> The list of organizations to which the Council, on the recommendation of the Committee, did not grant consultative status is contained in the annex to the Committee's report.

<sup>43</sup> See also resolution E below.

<sup>44</sup> See also resolution G below.

**287 (X). Demandes d'admission au statut consultatif et demandes présentées à nouveau au Conseil par des organisations non gouvernementales**

*Résolutions du 3 mars 1950*

**A**

*Le Conseil économique et social*

Prend acte du rapport de son Comité chargé des organisations non gouvernementales<sup>41</sup> et décide que l'organisation suivante sera placée dans la catégorie A:<sup>42</sup>

Confédération internationale des syndicats libres.

**B**

*Le Conseil économique et social*

Prend acte de la nouvelle demande d'admission au statut consultatif de la catégorie A, présentée par la Fédération démocratique internationale des femmes; et

Décide que cette organisation restera dans la catégorie B.

**C**

*Le Conseil économique et social*

Décide que les organisations suivantes seront placées dans la catégorie B:

Union internationale de l'artisanat et des petites et moyennes entreprises industrielles et commerciales  
Fédération internationale des éditeurs de journaux et publications

Société internationale pour la protection des invalides  
Union internationale pour l'étude scientifique de la population

Nouvelles équipes internationales

Assemblée mondiale de la jeunesse.

**D**

*Le Conseil économique et social,*

Considérant que le Comité du Conseil chargé des organisations non gouvernementales ne s'estime pas en mesure de faire à présent des recommandations relatives aux organisations énumérées ci-après, soit parce qu'elles viennent seulement de s'organiser, soit parce qu'il serait souhaitable de posséder des renseignements plus détaillés,

Décide que l'examen des demandes d'admission au statut consultatif de la catégorie B, présentées par les organisations ci-après, sera repris à la douzième session du Conseil:

Union arabe

*Auxilium Catholicum Internationale*

*Caritas Internationalis*

Engineers Joint Council<sup>43</sup>

Société Hansard

Conférence internationale des grands réseaux électriques

Fédération internationale des journalistes libres

Union internationale de la jeunesse socialiste

Jeunesse ouvrière chrétienne<sup>44</sup>.

<sup>41</sup> Voir le document E/1643.

<sup>42</sup> La liste des organisations auxquelles le Conseil, conformément à la recommandation du comité, n'a pas accordé le statut consultatif figure à l'annexe du rapport du comité.

<sup>43</sup> Voir également la résolution E ci-dessous.

<sup>44</sup> Voir également la résolution G ci-dessous.

## E

### *The Economic and Social Council*

Requests the Secretary-General to place the following organizations on the register of non-governmental organizations referred to in paragraph 17 of Council resolution 288 B (X):

Engineers Joint Council<sup>45</sup>  
International Council of Commerce Employers  
International Federation of the Building Trade Employers  
International Music Council  
South American Petroleum Institute.<sup>46</sup>

## F

### *The Economic and Social Council*

Requests the Secretary-General to place the following organizations, formerly in category C, on the register, pending the review of the organizations in consultative status at the eleventh session of the Council:

International Federation of Secondary Teachers  
Lions International — International Association of Lions Clubs  
Rotary International  
World Organization of the Teaching Profession.

## G

### *The Economic and Social Council*

Takes note that the following organizations will automatically be placed by the Secretary-General on the register of non-governmental organizations, referred to in paragraph 17 of Council resolution 288 B (X), since they are in consultative status or similar relationship with one or more of the specialized agencies:

International Youth Hostel Federation  
World Federation for Mental Health  
World Federation of Scientific Workers  
Young Christian Workers.<sup>47</sup>

## H

### *The Economic and Social Council*

Requests the Economic Commission for Latin America to advise the Council on the application of the South American Petroleum Institute<sup>48</sup> for consultative status in category B; and

Requests the Council Committee on Non-Governmental Organizations to reconsider this application at the twelfth session in the light of the comments of the Economic Commission for Latin America.

## I

### *The Economic and Social Council,*

In the light of paragraph 9 of Council resolution 288 B (X) and upon the recommendation of the national Governments concerned,

<sup>45</sup> See also resolution D above.

<sup>46</sup> See also resolution H below.

<sup>47</sup> See also resolution D above.

<sup>48</sup> See also resolution E above.

## E

### *Le Conseil économique et social*

Invite le Secrétaire général à inscrire les organisations suivantes sur le registre des organisations non gouvernementales dont fait mention le paragraphe 17 de la résolution 288 B (X):

*Engineers Joint Council*<sup>45</sup>  
Conseil international des employeurs de commerce  
Fédération internationale du bâtiment et des travaux publics  
Conseil international de la musique  
Institut sud-américain du pétrole<sup>46</sup>.

## F

### *Le Conseil économique et social*

Invite le Secrétaire général à inscrire sur le registre les organisations suivantes, qui appartenaient à la catégorie C, en attendant la révision du statut consultatif des organisations à laquelle le Conseil procédera à sa onzième session:

Fédération internationale des professeurs de l'enseignement secondaire officiel  
*Lions International* — *International Association of Lions Clubs*  
*Rotary International*  
Organisation mondiale de la profession enseignante.

## G

### *Le Conseil économique et social*

Prend acte du fait que le Secrétaire général inscrira de plein droit sur le registre des organisations non gouvernementales mentionné au paragraphe 17 de la résolution 288 B (X) du Conseil les organisations suivantes, puisqu'elles jouissent du statut consultatif auprès d'une ou de plusieurs institutions spécialisées ou entretiennent avec elles des relations de même nature:

Fédération internationale pour les auberges de la jeunesse  
Fédération mondiale pour la santé mentale  
Fédération mondiale des travailleurs scientifiques  
Jeunesse ouvrière chrétienne<sup>47</sup>.

## H

### *Le Conseil économique et social*

Invite la Commission économique pour l'Amérique latine à lui faire connaître son avis sur la demande de statut consultatif de la catégorie B présentée par l'Institut sud-américain du pétrole<sup>48</sup>; et

Invite le Comité du Conseil chargé des organisations non gouvernementales à examiner de nouveau la demande lors de sa douzième session, en tenant compte des observations présentées par la Commission économique pour l'Amérique latine.

## I

### *Le Conseil économique et social,*

Tenant compte du paragraphe 9 de la résolution 288 B (X) du Conseil et de la recommandation faite par les Etats intéressés,

<sup>45</sup> Voir également la résolution D ci-dessus.

<sup>46</sup> Voir également la résolution H ci-dessous.

<sup>47</sup> Voir également la résolution D ci-dessus.

<sup>48</sup> Voir également la résolution E ci-dessus.

*Decides* that the following national organizations be placed in category B:

Anti-Slavery Society (United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland)  
Society of Comparative Legislation (France).

## **288 (X). Review of consultative arrangements with non-governmental organizations**

*Resolutions of 27 February 1950*

### A

*The Economic and Social Council*

*Takes note* of the report of the Secretary-General<sup>49</sup> and of the report of the Council Committee on Non-Governmental Organizations<sup>50</sup> presented in accordance with Council resolution 214 E (VIII).

### B

#### ARRANGEMENTS FOR CONSULTATION WITH NON-GOVERNMENTAL ORGANIZATIONS

*The Economic and Social Council,*

*Having regard* to Article 71 of the Charter,

*Recognizing* that the peoples of the United Nations have a basic and continuing interest in the policies and operations of the United Nations and that the arrangements for consultation with non-governmental organizations provide an important means of ensuring that this interest may be fulfilled,

*Considering* that consultations between the Council and its subsidiary organs and the non-governmental organizations should be developed to the fullest practicable extent,

*Approves* the following revised arrangements for consultation:

#### *Part I*

#### PRINCIPLES TO BE APPLIED IN THE ESTABLISHMENT OF CONSULTATIVE RELATIONS

1. The following principles shall be applied in establishing consultative relations with non-governmental organizations.
2. The organization shall be concerned with matters falling within the competence of the Economic and Social Council with respect to international economic, social, cultural, educational, health and related matters and to questions of human rights.
3. The aims and purposes of the organization shall be in conformity with the spirit, purposes and principles of the Charter of the United Nations.
4. The organization shall undertake to support the work of the United Nations and to promote knowledge of its principles and activities, in accordance with its own aims and purposes and the nature and scope of its competence and activities.

<sup>49</sup> See document E/C.2/231 and addenda 1-4.

<sup>50</sup> See document E/1619, Corr.1, Corr.2 and Add.1.

*Décide* que les organisations nationales suivantes seront placées dans la catégorie B:

Société antiesclavagiste (Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord)  
Société de législation comparée (France).

## **288 (X). Organisations non gouvernementales: révision des dispositions relatives aux consultations**

*Résolutions du 27 février 1950*

### A

*Le Conseil économique et social*

*Prend acte* du rapport du Secrétaire général<sup>49</sup> et du rapport du Comité du Conseil chargé des organisations non gouvernementales<sup>50</sup>, présentés conformément aux termes de la résolution 214 E (VIII) du Conseil.

### B

#### DISPOSITIONS RELATIVES AUX CONSULTATIONS AVEC LES ORGANISATIONS NON GOUVERNEMENTALES

*Le Conseil économique et social,*

*Considérant* l'Article 71 de la Charte,

*Reconnaissant* que les peuples des Nations Unies ont un intérêt fondamental et permanent dans la politique et l'œuvre de l'Organisation des Nations Unies et que les dispositions relatives aux conclusions avec les organisations non gouvernementales constituent un moyen important pour assurer la sauvegarde de cet intérêt,

*Considérant* qu'il convient de développer dans une mesure aussi large que possible les consultations entre le Conseil et ses organes subsidiaires, d'une part, et les organisations non gouvernementales, d'autre part,

*Approuve* les dispositions révisées ci-après relatives aux consultations.

#### *Première partie*

#### PRINCIPES À APPLIQUER DANS L'ÉTABLISSEMENT DE RELATIONS AUX FINS DE CONSULTATIONS

1. Les principes ci-après seront appliqués dans l'établissement, avec les organisations non gouvernementales, de relations aux fins de consultations.
2. L'organisation doit exercer son activité dans des domaines relevant de la compétence du Conseil économique et social en ce qui concerne les questions économiques, sociales ou culturelles, les questions d'éducation, de santé publique et autres questions connexes d'ordre international, ainsi que les questions relatives aux droits de l'homme.
3. Les buts et desseins de l'organisation doivent être conformes à l'esprit, aux fins et aux principes de la Charte des Nations Unies.
4. L'organisation doit s'engager à aider l'Organisation des Nations Unies dans son œuvre et à faire connaître les principes et les activités des Nations Unies, conformément à ses propres buts et desseins ainsi qu'à la nature et à l'étendue de sa compétence et de ses travaux.

<sup>49</sup> Voir le document E/C.2/231 et additifs 1 à 4.

<sup>50</sup> Voir le document E/1619, Corr.1, Corr.2 et Add.1.